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Beste meneer Van Rengs,

Op 23 november 2018 heeft u de gemeente namens SP Horst aan de Maas een brief gestuurd met vragen

aangaande klimaatrechtvaardigheid. ln deze brief willen wij uw vragen beantwoorden met onderstaande

toelichting. Ter verduidelijking hebben wij eveneens uw vragen in deze brief opgenomen:

1. Klopt het dat de duurzaamheidskrant - uitgebracht ter gelegenheid van 10 oktober, de dag van de

duurzaamheid - niet huis-aan-huis verspreid is? Zo ja, wat is hiervoor de reden geweest?

De duurzaamheidskrant is huis-aan-huis verspreid als bijlage bij de Hallo. Alle inwoners die de Hallo
ontvangen, hebben dus ook de duurzaamheidskrant ontvangen. lnwoners die de Hallo niet ontvangen
vanwege een "nee-nee" sticker op de brievenbus, hebben de duurzaamheidskrant ook niet ontvangen.

2. Op welke wijze denkt het college er voor te kunnen zorgen dat de energietransitie - met daarbij
behorende maatregelen - voor elke inwoner van onze gemeente toegankelijk en betaalbaar wordt, dus
ook en vooral voor mensen met de laagste inkomens.

De kosten van de energietransitie moeten we als samenleving, bedrijven en burgers, betalen. Hoe de

kosten verdeeld worden, is nog niet bekend. Het is met name de landelijke politiek die hierover besluit.
Daar leeft deze vraag uiteraard ook. Op 26 april 2018 heeft minister Wiebes de kamer gei'nformeerd via

de "Kamerbrief doorrekenen inkomenseffecten Kimaatakkoord". Hierin staat dat het Centraal Planbureau
de afspraken uit het klimaatakkoord zal doorrekenen, waarbij het CPB specifiek zal kijken naar de

verwachtte effecten op de lasten en de inkomenseffecten. Hierdoor ontstaat een beeld
van het effect dat specifieke maatregelen hebben op burgers en bedrijven en op burgers onderling. De
uitkomst neemt het kabinet mee in de jaarlijkse discussie over koopkrachtplaatjes. Het kabinet kijkt elk
jaar wat diverse maatregelen betekenen voor de koopkracht. Dan gaat het over alle beleidsterreinen,
zoals bijvoorbeeld gezondheidszorg, onderwijs en ook de effecten van het Kimaatakkoord. Op basis
daarvan bepaalt de politiek hoe het omgaat met de verdeling van de lasten voor burgers.
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Op dit moment is er nog te weinig bekend over de kostenverdeling van de energietransitie om hier als
gemeente een standpunt over in te nemen. Maar dat de energietransitie voor alle inwoners toegankelijk
en betaalbaar moet zijn (waarbij de woonlasten en de energierekening integraalworden bekeken), is
zowel in het landelijk klimaatakkoord als lokaal het uitgangspunt.

Kunt u concrete cijfers noemen over wat we al daadwerkelijk bereikt hebben in onze gemeente? Hoeveel
besparen of bezuinigen we nu concreet aan energie?

We gaan ervan uit dat met deze vraag het energiegebruik van de gemeentelijke organisatie wordt
bedoeld. Deze vraag kan nu nog niet concreet beantwoord worden, maar dit wordt onderdeel van het
plan van aanpak gemeentelijke organisatie energieneutraal in 2025.

Met de subsidieregeling duurzaamheid zijn projecten gerealiseerd, waaronder de Torrekoel in
Kronenberg en Oxalis in Hegelsom. Vanuit het gemeentelijk accommodatiebeleid wordt gewerkt aan de
verduurzaming van de gemeentelijke gebouwen. ln het onderhoudsplan zijn maatregelen opgenomen die
we conform het EPB (energieprestatieregelgeving) moeten nemen. Daarbij kan worden gedacht aan
optimalisatie van de elektrische installatie en toepassing van LED verlichting bijvervanging. Bij
dakrenovatie bij accommodaties streven we naar 100% saldering van elektra. Dat is algerealiseerd bij:
- Renovatie dak brandweer Meerlo.
- Gaan we realiseren bij de dakrenovatie van de Smetenhof te Lottum, die in uitvoering is bij

aannemer.

Belangrijker is eigenlijk nog dat we bij iedere renovatie zwaar inzetten op isolatie en warmteterugwinning
uit de ventilatielucht en efficiëntere manieren van afgifte van energie (zoals vloerverwarming). Wat we

dan nog nodig hebben, willen we zelf opwekken met bijvoorbeeld zonnepanelen en zonneboilers. Verder
wordt er bij nieuwe projecten gestuurd op BENG (bijna energieneutraal) en als dat kan NOM (nul-op-de-
meter).

Daarnaast rijden we voor een deel CO2-neutraal door het gebruik van alternatieve brandstoffen bij de

buitendienst.

Hoeveel m2 zonnepanelen liggen er na het verkrijgen van de opdracht?

Als met deze vraag bedoeld wordt "Hoeveel zonnepanelen liggen er op het dak van het gemeentehuis?",

dan is het antwoord als volgt: op het dak van het gemeentehuis ligt 115.000 kW piek aan vermogen. Dat
zijn 250 320 WP LG Neon panelen en de rest amorph silitium panelen gei'ntegreerd in de dakbedekking.
Voor het gemeentehuis wekken we voor de gebouwgebonden elektriciteitsbehoefte 50% zelf op. Dit was
maximaal haalbaar op het dak van het gemeentehuis.
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5. Gaan we onze doelstelling bereiken in 2025? Zo ja, kunt u dit met concrete cijfers aantonen? Zo nee,

waarom niet en is de doelstelling dan uberhaupt wel haalbaar?

Als het specifiek om het energieneutraal maken van onze gemeentelijke organisatie gaat, dan wordt dit
nog onderzocht. Op dit moment ztjn we in kaart aan het brengen wat het huidige energieverbruik van de

gemeentelijke organisatie is en welke besparingsmaatregelen we kunnen treffen. Daarnaast zijn we in

regionaal verband aan het onderzoeken hoe we in de toekomst duurzame energie, opgewekt in de regio,

kunnen inkopen. De raad zal over het proces rond energieneutraal in 2025 geïnformeerd worden in een
raadsinformatiebrief halverwege 201 9.

6. Welke maatregelen zijn er al concreet getroffen en/of staan binnenkort te gebeuren?

Dit is al beantwoord bij de vragen 3 en 5.

7. Hoeveel mensen hebben de websites die vermeld worden in de duurzaamheidskrant bezocht? Kunt u

deze per site specificeren opdat het beeld duidelijk wordt?

De meeste links in de duurzaamheidskrant zijn naar webslÍes van externe partijen. W| kunnen het
bezoek aan websites van externe partijen niet monitoren. Bovendien is de duurzaamheidskrant op papier

verspreid en daardoor kunnen we ook het doorklik-gedrag niet volgen.
Wat wel naar voren is gekomen, is dat naar aanleiding van het verspreiden van de duurzaamheidskrant
er meer vraag is gekomen naar de subsidieregeling voor het afkoppelen van hemelwater van de

riolering. Iussen 10 en 31 oktober zijn er 24 aanmeldingen gekomen voor de afkoppelingsregeling
(Waterklaar-subsidie, zie pagina 9 van de duurzaamheidskrant), wat ongeveer een kwart van het aantal
aanmeldingen vanaf januari 2018 is.

8. Hoe vaak werd de website van onze gemeente bezocht omtrent de duurzaamheid of subsidie
aangaande zonnepanelen of andere aanpassingen?

Dit is niet op deze manier geregistreerd. Deze vraag kunnen w'| niet beantwoorden.

9. Hoeveel mensen hebben concreet gebruik gemaakt van verschillende subsidies of hulpkanalen?

Dit is niet op deze manier geregistreerd. Deze vraag kunnen wij niet beantwoorden. Wat, zoals eerder al
vermeld, wel naar voren is gekomen, is dat naar aanleiding van het verspreiden van de

duurzaamheidskrant er meer vraag is gekomen naar de subsidieregeling voor het afkoppelen van

hemelwater van de riolering. Iussen 10 en 31 oktober zijn er 24 aanmeldingen gekomen voor de

afkoppelingsregeting (Waterklaansubsrdie, zie pagina I van de duurzaamheidskrant), wat ongeveer een
kwart van het aantal aanmeldingen vanaf januari 2018 is.
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10. Hoe vaak is er telefonisch contact gezocht met vragen omtrent de duurzaamheidsdoelstellingen en

aanpassingen van woningen?

ln de periode Íussen 10 oktober (verschijnen van de duurzaamheidskrant) en 6 december is er 23 keer
gebeld naar de gemeente rond onderwerpen gerelateerd aan duurzaamheid:

Onderwerp Aantal telefoontjes
Kom ik in aanmerking voor energie- (zonnepanelen) of
iso/aÍiesubs id ie voor mijn woning?

6

Duurzaam bouwen en verbouwen 3

D u u r z a a m herdssubsrdie sÍarfers 2

Folder DuurzaamThuis 1

Waterklaar subsrdie 11

Hopende u hiermee voldoende te hebben ge'Ínformeerd,

werken,
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